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Beantwoording vragen art. 41 RvO van fractie D66 over een 
goede start voor Hilversumse asielzoekers en 
statushouders 

 
Geachte raadsleden, 
 
 
Op 22 oktober 2024 heeft de fractie D66 vragen (hieronder cursief) gesteld op basis van artikel 41 vragen 
van het Reglement van Orde over een goede start voor Hilversumse asielzoekers en statushouders. 
Hieronder worden de vragen beantwoord. 
 
1. Is bekend hoeveel asielzoekers en statushouders in Hilversum nog wachten op hun bsn? Zo ja, hoeveel 

zijn dit er?  
Ja, van statushouders1 die aan de gemeente Hilversum zijn gekoppeld, beschikken wij zelf over deze 
informatie. Voor asielzoekers en (niet aan onze gemeente gekoppelde) statushouders die in de COA-
noodopvang in hotel Gooiland verblijven, hebben wij de informatie van COA (Centraal Orgaan opvang 
asielzoekers) ontvangen. 
Op 31 oktober jl. waren er 202 statushouders aan de gemeente Hilversum gekoppeld. Daarvan hadden 
er op dat moment 7 statushouders nog geen burgerservicenummer (bsn). Vier van hen waren net in die 
week aan Hilversum gekoppeld.  
Omdat statushouders ten opzichte van asielzoekers met voorrang worden behandeld bij de aanvraag van 
een Burgerservicenummer, gaan wij ervan uit dat ook deze 7 bewoners binnenkort over een 
burgerservicenummer beschikken. 
In de COA-noodopvang in hotel Gooiland hadden op 4 november jl. 84 van de 173 bewoners nog geen 
burgerservicenummer. De doorloop van bewoners van een noodopvang is vrij groot, daarom is dit aantal 
echt een momentopname. 
 

 
1 Asielzoekers worden statushouders (of vergunninghouders) op het moment dat ze een verblijfsvergunning krijgen. 
Het Centraal Orgaan opvang asielzoekers (COA) koppelt deze vergunninghouders aan gemeenten. Gemeenten 
moeten zorgen voor passende woonruimte voor statushouders. 



2. Is bekend hoe lang de wachttijd is voor deze personen? Zo ja, kunt u hier een indicatie van geven? 
Hoe lang de wachttijden zijn, is bij ons niet bekend. Dat heeft er mee te maken dat wij de inschrijvingen 
doorkrijgen via de zogenoemde BRP-straten. BRP is de afkorting van basisregistratie personen. 
In Nederland zijn er vijf zogeheten BRP-straten structureel ingericht waar asielzoekers en statushouders 
zich kunnen inschrijven (zie verdere toelichting onder antwoord op vraag 3). In deze BRP-straten voor 
asielzoekers en statushouders werken de Immigratie- en Naturalisatiedienst (IND), COA, politie en 
gemeente samen en wordt onderzocht of de aanvrager in aanmerking komt voor een 
burgerservicenummer. Deze BRP-straten bevinden zich in de aanmeldcentra van de IND.  
Door aanzienlijke achterstanden bij de IND, wachten asielzoekers en statushouders momenteel vaak 
langer dan de bedoeling is op hun burgerservicenummer.  

 
3. Is de gemeente Hilversum bereid om net als Amsterdam dit probleem zelf aan te pakken voor 

asielzoekers en statushouders in Hilversum? 
In 2015 is bestuurlijk afgesproken dat de BRP-inschrijvingen van alle asielzoekers en statushouders door 
vijf zogenaamde BRP-straten worden uitgevoerd. Het idee daarachter was om kennis en ervaring met 
deze inschrijfgroep op enkele plaatsen in Nederland te concentreren.  
De grootste BRP-straat is in Ter Apel, uitgevoerd door de gemeente Westerwolde. Andere BRP-straten 
zijn in Zevenaar, uitgevoerd door gemeente Arnhem, Den Bosch uitgevoerd door de gemeente Gilze en 
Rijen en Budel, uitgevoerd door de gemeente Cranendonck en Hoofddorp uitgevoerd door de gemeente 
Haarlemmermeer.  
Omdat de inschrijfcapaciteit van de huidige BRP-straten onder druk staat, heeft het rijk een 
projectsubsidie beschikbaar gesteld aan de gemeenten Amsterdam en Gilze en Rijen voor het 
projectmatig wegwerken van de achterstand.  
Het ligt dus niet voor de hand om dit probleem in Hilversum zelf op te pakken. 
 
4. Is het mogelijk om hier binnen de regio Gooi en Vechtstreek samen op te trekken om zo dit probleem 

in gezamenlijkheid voor de regio op te lossen?  
Het probleem wordt momenteel landelijk aangepakt. Het oplossen van dit probleem is niet aan 
Hilversum of de andere regiogemeenten. Zie voor toelichting het antwoord op vraag 3. 
 
  
Hopende hiermee uw vragen beantwoord te hebben.  
 
 
Hoogachtend, 
 
Burgemeester en wethouders van Hilversum, 
de gemeentesecretaris, de burgemeester, 
  

mr. C.P. Torres Barrera dr. ir. G.M. van den Top 
 


